



Head to Finland for the 2019 World Championship

29.08.2019



The 2019 FIA Karting World Championship - OK and Junior will take place in Finland from 6th to 8th September at the Alahärmä Powerpark circuit. A much-anticipated event for this country of motorsport enthusiasts, the major world event promises to be full of suspense on a spectacular and fast track with a big field of more than 200 Drivers, gathering the best talents from 44 nations on five continents.

The circuit of Alahärmä is unique in being at the heart of an amusement park, also including a large indoor track, all forming an unusual and celebratory setting for an outstanding Karting Competition. Hilly and very rolling, the 1200-metre-long circuit is composed of several series of fast curves, banking and a bridge, all generating rhythmic races, to the delight of spectators comfortably seated in the two large permanent stands.

Finland is known for the exceptional proportion of Champions in all the motor sports disciplines. Its Drivers are stalwarts of European Karting Competition. This year their participation was even more significant in preparation for the World Championship which will take place on their native soil, 17 years after the last Finnish World Championship in 2002. The Finnish delegation will be by far the largest of the 2019 event with nearly 50 representatives entered across the two categories. Although the hierarchy resulting from the European Championship gives a good overview of the talent involved, the additional motivation of the National Drivers determined to shine at home must be taken into account. A single event like the World Championship - OK and Junior is accompanied by incredible sporting intensity that can cause incredible surprises.

Travisanutto the man to beat in OK

Defending FIA Karting World Champion - OK Lorenzo Travisanutto (ITA) confirmed his great form by winning the 2019 FIA Karting European Championship - OK at the last Le Mans Competition (FRA). However, several young Drivers proved to be very competitive, starting with Gabriele Mini' (ITA) who managed to beat Dexter Patterson (GBR). Taylor Barnard (GBR), Dilano Vant'hoff (NLD) and Dino Beganovic (SWE) also performed well, while Finland's Juho Valtanen and Nikolas Pirttilahti finished in the top 10. The list of Drivers with the ability to play leading roles at Alahärmä goes well beyond these few names and the Competition looks very open.

Junior: a great challenge for Amand

Recently crowned FIA Karting European Champion - Junior, Marcus Amand (FRA) has, in addition to a strong rating among the many Drivers capable of winning, dual Finnish-French nationality and wears the colours of Finland on his helmet. Strong competitors abound and the outcome of this World Championship promises to be particularly open. Andrea Kimi Antonelli

(ITA) and Thomas Ten Brinke (NLD) mounted the European podium in front of the excellent Tuukka Taponen (FIN), winner of the first round in France. Nikita Bedrin (RUS), Jamie Day (ARE), Alexander Dunne (IRL), Ugo Ugochukwu (USA), James Wharton (AUS) and Kajus Siksnelis (LTU) are both fast and consistent at the forefront, but there is a long list of serious contenders for victory.

Provisional Timetable

Friday 6th September

8:00 am - 4:35 pm: Free Practice

4:45 pm - 6:40 pm: Qualifying Practice

Saturday 7th September

8:00 am - 9:40 am: Warm-up

9:45 am - 6:20pm: Qualifying Heats

Sunday, 8th September

8:00 am - 9:40 am: Warm-up

9:45 am - 13:40 pm: Qualifying Heats

3:05 pm - 5:00 pm: Finals

The Competition will be available on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices and at www.cikfia.com.

Cap sur la Finlande pour le Mondial 2019

Le Championnat du Monde FIA Karting - OK et Junior 2019 va se dérouler en Finlande du 6 au 8 septembre sur le circuit Powerpark d'Alahärmä. Évènement majeur pour ce pays qui regorge de passionnés de sport automobile, le grand rendez-vous mondial s'annonce plein de suspense sur un tracé spectaculaire et rapide en présence d'un plateau important de plus de 200 Pilotes rassemblant les meilleurs éléments venus de 44 nations des cinq continents.

Le circuit d'Alahärmä offre la particularité de se situer au coeur d'un parc d'attractions, comprenant également une grande piste indoor, l'ensemble formant un décor inhabituel et festif pour une Compétition de Karting hors du commun. Vallonné et très roulant, le tracé de 1200 m de long est composé de plusieurs enchaînements de courbes rapides, d'un banking et d'un pont, le tout générant des Courses très rythmées pour le plus grand plaisir des spectateurs installés confortablement dans les deux grandes tribunes permanentes.

La Finlande est connue pour la proportion exceptionnelle de Champions dans toutes les disciplines du Sport Automobile auxquels elle a donné naissance. Ses Pilotes sont des fidèles de la Compétition Karting européenne. Cette année leur participation a été encore plus importante en préparation du Championnat du Monde qui va avoir lieu sur leur sol natal, 17 ans après le dernier rendez-vous mondial finlandais de 2002. La délégation finlandaise sera d'ailleurs et de loin la plus importante de l'édition 2019 avec près de 50 représentants engagés dans les deux catégories. Si la hiérarchie issue du Championnat d'Europe donne un bon aperçu des forces en présence, il faudra sans aucun doute prendre en compte la motivation supplémentaire des Pilotes nationaux déterminés à briller sur leurs terres. Le déroulement sur une seule épreuve du Championnat du Monde OK et Junior s'accompagne d'une intensité sportive incroyable pouvant provoquer de belles surprises.

Travisnautto, l'homme à battre en OK

Le Champion du Monde FIA Karting - OK en titre Lorenzo Trivisanutto (ITA) a confirmé sa grande forme en remportant le Championnat d'Europe FIA Karting OK 2019 lors de la dernière Compétition au Mans (FRA). Plusieurs jeunes talents se sont cependant révélés très compétitifs,

à commencer par Gabriele Mini' (ITA) qui a réussi à devancer Dexter Patterson (GBR). Taylor Barnard (GBR), Dilano Vant'hoff (NLD), Dino Beganovic (SWE) se sont également bien comportés, tandis que les Finlandais Juho Valtanen et Nikolas Pirttilahti terminaient dans le top 10. La liste des Pilotes en capacité de jouer les premiers rôles à Alahärmä va bien au-delà de ces quelques noms et la Compétition s'annonce très ouverte.

Junior : un beau challenge pour Amand

Récemment titré Champion d'Europe FIA Karting - Junior, Marcus Amand (FRA) possède, en plus d'une forte cote parmi les nombreux Pilotes capables de s'imposer, la double nationalité franco-finlandaise et porte les couleurs de la Finlande sur son casque. Ses adversaires de valeur ne manquent pas et l'issue de ce mondial s'annonce particulièrement indécise. Andrea Kimi Antonelli (ITA) et Thomas Ten Brinke (NLD) sont montés sur le podium européen devant l'excellent Tuukka Taponen (FIN), vainqueur de la première confrontation en France. À la fois rapides et réguliers aux avant-postes, Nikita Bedrin (RUS), Jamie Day (ARE), Alexander Dunne (IRL), Ugo Ugochukwu (USA), James Wharton (AUS) et Kajus Siksnelis (LTU) font partie de la longue liste des prétendants sérieux à la victoire.

Programme prévisionnel

Vendredi 6 septembre

08h00 - 16h35 : Essais Libres

16h45 - 18h40 : Essais Qualificatifs

Samedi 7 septembre

08h00 - 09h40 : warm-up

09h45 - 18h20 : Manches Qualificatives

Dimanche 8 septembre

08h00 - 09h40 : warm-up

09h45 - 13h40 : Manches Qualificatives

15h05 - 17h00 : Finales

La Compétition sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android et sur le site www.cikfia.com.